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PROTOKÓŁ Nr XXVII/2016 kadencji 2014 - 2018 
Z SESJI RADY POWIATU W ŚRODZIE ŚLĄSKIEJ 

odbytej w dniu 7 grudnia  2016 roku, o godz. 14.
00

 
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Środzie Śląskiej 

przy ul. Wrocławskiej 2. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu  
Przewodniczący otworzył sesję i po powitaniu radnych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 16 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 
wynoszącego 17 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
Listy obecności radnych i gości stanowią załączniki nr 1 do niniejszego protokołu. 

 
Starosta 
Chciałem wyjaśnić powód dzisiejszej sesji nadzwyczajnej, Szanowni Państwo  
przyśpieszenia dostały kwestie wydatkowania środków unijnych w Urzędzie 
Marszałkowskim. Byliśmy pewni, tak jak to mówiliśmy na ostatniej sesji, ja informowałem że 
dostaliśmy dofinansowanie w wysokości prawie 3 milionów złotych na wektoryzację i 
cyfryzację zasobu geodezyjnego. Otrzymaliśmy w zeszłym tygodniu informację, że do 14 
grudnia wszystkie powiaty, które weszły w skład Związku Powiatów Województwa 
Dolnośląskiego, czyli związku celowego, który składał  wniosek, aplikował o te pieniądze 
przeszło 50 milionów złotych podjął decyzję, by w każdej wieloletniej prognozie finansowej, 
każdego powiatu znalazła się ta pozycja, dotycząca tego programu. I po 14 grudnia będzie 
podpisana umowa o dofinansowanie tego zadania. Stąd zarząd Powiatu wnioskował w dniu 
dzisiejszym o sesję nadzwyczajną, żeby zdążyć z tymi wszystkimi umowami. Każdy z nas 
Starostów, którzy wchodzą w skład zarządu Związku Powiatów Województwa 
Dolnośląskiego ma „pod opieką” kilka powiatów i Powiat Oławski, Trzebnicki i Wołowski 
zostały poinformowane i też takie sesje odbywają się w tych właśnie pierwszych dniach 
grudnia. Szanowni państwo, oprócz proponowanego porządku dzisiejszej sesji, czyli 
podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Średzkiego na lata 2016-2024, spraw różnych i zamknięcia sesji chciałem też 
szanowną Radę prosić i poinformować, że na wniosek Zarządu Powiatu i za zgodą Zarządu 
Powiatu chciałbym rozszerzyć dzisiejsze obrady o dwie uchwały: zmian w uchwale 
budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2016. A później prosić Radę Powiatu o  przerwę w 
obradach i połączone komisje, żeby wypowiedziały się i dały opinię co do przedmiotowej 
uchwały. I drugą uchwałę w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone zostaną środki 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, drobna mała zmiana 
kwotowa ponad 470 zł. środków PFRON-owskich i przesunięcia ich na wniosek 
Powiatowego Urzędu Pracy.  To tyle jeżeli chodzi o rozszerzenie proponowanego porządku 
obrad dzisiejszej sesji nadzwyczajnej, powtarzam w imieniu Zarządu to mówię i za zgodą 
Zarządu. 
 
Przewodniczący Rady 
Zapytał kto jest za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie   zmian w 
uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2016 
 

Za – 16 P – 0 W – 0 

 

Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady 

Zapytał kto jest za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie   

określenia zadań, na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
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Za – 16 P – 0 W – 0 

 
Porządek został przyjęty i po zmianach przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie: 

- uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Średzkiego na lata 2016-
2024, 
- zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2016, 
- określenia zadań, na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

3. Sprawy różne. 
4. Zamknięcie sesji. 

                                            
Przewodniczący Rady 
Szanowni radni, składam wniosek formalny o przerwę w sesji w celu zaopiniowania przez 
komisje stałe wprowadzonych do porządku uchwał. Kto jest za wnioskiem: 
 

  Za – 16 P – 0 W – 0 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę 
 

Po przerwie wznowiono obrady. 
 
Obecnych 16 radnych.  

 

Ad.2/ Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 
 

- uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Średzkiego na lata 2016-
2024 

 
Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0  
podjęła uchwałę Nr XXVII/118/2016 w sprawie  uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Średzkiego na lata 2016-2024 
 

- zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2016, 
 
Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 14; P – 0; W - 2  
podjęła uchwałę Nr XXVII/119/2016 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Powiatu 
Średzkiego na rok 2016. 
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- określenia zadań, na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

 
Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0  
podjęła uchwałę Nr XXVII/120/2016 w sprawie  określenia zadań, na które 
przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych 
 
Ad. 3/ Sprawy różne. 
 
Radny Wojewódka 
Panie Przewodniczący chciałbym zapytać, w zasadzie pytanie do Pana. W poniedziałek 
odbyła się konferencja z udziałem Ministra Rozwoju, Wicepremiera, firmy Xeos. Chciałbym 
zapytać w jakim charakterze był Pan radny Rutkowski na tej konferencji, czy Pan podpisywał 
delegację? Dziękuję.  
 
Starosta 
Ja się odniosę do tego pytania, kilka dni wcześniej otrzymaliśmy zaproszenia, wpłynęły 3 
zaproszenia z firmy Xeos na to poniedziałkowe wydarzenie w Warszawie o godzinie 13.00 
zaproszenia były imienne, na nazwiska Sebastian Burdzy, Grzegorz Pierzchalski, Witold 
Rutkowski. 5 grudnia jeszcze miałem inne w Warszawie obowiązki, po godzinie 11.00 w 
Ministerstwie Cyfryzacji odbyło się posiedzenie Zarządu Związku Powiatów Polskich, jak 
Państwo wiecie od dwóch lat jestem w zarządzie Związku. Ostatnie spotkanie było na 
wakacjach,  większość spotkań odbywa się internetowo, te akurat było stacjonarne w 
Warszawie, wobec powyższego wyjechaliśmy rano moim samochodem. Byłem w 
Ministerstwie Cyfryzacji, kilometr  dosłownie od ulicy Królewskiej, Emilii Plater w budynku 
InterContinental odbyła się rzeczona konferencja prasowa u Wicepremiera, Ministra 
Finansów i Rozwoju  Mateusza Morawieckiego  przy udziale Burmistrza Środy Śląskiej, 
Przewodniczącego Rady, kilku radnych, Wojewody Dolnośląskiego, Wiceprezydenta Bluja z 
Wrocławia, Starosty Powiatu Wrocławskiego, duża reprezentacja z Dolnego Śląska była. I 
tak jak mówię cała nasza trójka przez 45 minut miała przyjemność  i okazję na żywo widzieć, 
i słyszeć to co Wicepremier Morawiecki miał do przekazania, a w tym przypadku 
mieszkańcom Powiatu Średzkiego i Gminy Środa Śląska. Tyle w tym temacie.      
 
Radny Rutkowski 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie radny, chciałem pokazać Panu zaproszenie, 
które otrzymałem na tą prezentację i w żadnym miejscu nie jest napisane, że jest to 
zaproszenie dla Przewodniczącego Rady Powiatu. Chciałem Panu to pokazać, jest napisane 
dla Witolda Rutkowskiego na zaproszeniu, które otrzymałem notabene  dopiero 5, też nie ma 
nigdzie napisane, że jest to dla Przewodniczącego Rady Powiatu. W związku z tym uznałem, 
że nic nie stoi na przeszkodzie ażeby uczestniczyć w tym spotkaniu. Także, jedynym 
pewnym takim punktem nad którym później się zastanawiałem to było to, że na tym 
spotkaniu przedstawiono mnie jako Przewodniczącego Rady, ale czy w tej sytuacji miałem 
biegnąć do Pana Wicepremiera Morawieckiego i powiedzieć ”Panie premierze ja od tygodnia 
nie jestem Przewodniczącym Rady Powiatu”. W związku z tym no niestety, nie 
zdementowałem tego. Natomiast czułem się w podwójnej roli jako radny Rady Powiatu, 
poprzedni Przewodniczący, jednocześnie mieszkaniec miejscowości Święte, mój budynek w 
linii prostej będzie najbliżej znajdował się od tego zakładu, także nie mam żadnych wyrzutów 
sumienia, że byłem na tym spotkaniu. Oczywiście Pan Przewodniczący podpisał mi 
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delegację, natomiast podpisał mi po to, ażeby mieć delegację na wszelki wypadek, na 
przykład wypadku, delegacji nie rozliczyłem i nie rozliczałem, razem byłem z Panem 
Starostą. Tyle mam do powiedzenia. Dodatkowo Panie radny, bo może być następne 
pytanie, na 12 grudnia w  poniedziałek potwierdziłem uczestnictwo  w sympozjum 
organizowanym przez Kolegium Europy Wschodniej Pana Jana Nowaka Jeroziańskiego, 
które odbędzie się w Wojnowicach, zaproszenie też jest imienne dla mnie i na tym spotkaniu 
mam zamiar być. Dziękuję. 
 
Radny Wojewódka 
Rozumiem, że Panu radnemu nic nie przeszkadza, żeby się przedstawiać jako 
Przewodniczący Rady i nadal będzie Pan pozwalał na to, żeby tak był Pan przedstawiany. 
To w takim razie, kto dzisiaj jest Przewodniczącym Rady?  
 
Radny Rutkowski 
Panie radny ja rozumiem, że Pan mnie nie słuchał, także niewiele muszę mówić. W żadnym 
przypadku nie przedstawiłem się jako Przewodniczący Rady. Jak już Panu powiedziałem na 
zaproszeniu, które otrzymałem od firmy Xeos nigdzie nie jest napisane, że zapraszają 
Przewodniczącego Rady Powiatu. To samo jest jeśli chodzi o spotkanie w Wojnowicach, nie 
jest to zaproszenie dla Przewodniczącego Rady Powiatu. Nie widzę nic zdrożnego w tym, że 
radny Rady Powiatu będzie uczestniczył w tym spotkaniu. Przy czym ja nie mam zamiaru 
nikogo reprezentować i nie chwalić się, że ja jestem byłym Przewodniczącym Rady Powiatu. 
Pewien etap został zamknięty, podziękowałem zarówno radnym jak i instytucjom z którymi 
współpracowałem i ten temat uważam za zakończony. Natomiast jako radny Rady Powiatu 
przepraszam sarkastycznie w przeciwieństwo do niektórych tu radnych, będę nadal 
uczestniczyć w niektórych spotkaniach, które będą się odbywać na terenie Środa Śląska, a 
gdzie będę zapraszany tym bardziej będę uczestniczyć, a tam gdzie będzie możliwość 
uczestniczenia bez zaproszenia, będę uczestniczyć jako radny Rady Powiatu. Tyle Panie 
radny.  
 
Wieceprzewodnicząca Rady - Halina Mikła    
Ja mam teraz milszą sprawę, czyli zaproszenia, na wigilię w imieniu Placówki Opiekuńczo – 
Wychowawczej Typu Socjalizacyjnego w dniu 20 grudnia o godz. 14.00, następne 
zaproszenie jest do Środowiskowego Domu Samopomocy Filii w Piersnie na wigilię 14 
grudnia na godz. 11.00, bardzo serdecznie zapraszam. 30 grudnia podczas przerwy w sesji 
Młodzieżowa Rada Powiatu będzie częstowała ciastem, a datki zostaną przekazana na akcję 
adopcji na odległość.  
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu.              
 
Ad. 4/ Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady wobec zrealizowanego porządku posiedzenia zamknął XXVII w 
kadencji 2014 – 2018 posiedzenie Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 
Protokołowała:     
 
Maria Pstrowska 
 
 

 


